

教育局
Education Bureau

FACSIMILE TRANSMISSION LEADER PAGE

To: CHINESE_YMCA_COLLEGE Fax: 26419566

From: Admin_CDI

Subject Message: 「高中課程及選科簡介」家長講座

Date and time of transmission: 4-Jan-19 9:43 AM

Number of pages including this cover sheet: 4

Please notify the sender if message received is incomplete.

From Phone: 2892 6461 或 2892 5825

From Fax: /



中華人民共和國香港特別行政區政府總部教育局
Education Bureau
Government Secretariat, Government of the Hong Kong Special Administrative Region
The People's Republic of China

本局檔號 Our Ref. : L/M(2) to EDB(CD/NSS)/ADM/75/1/5(23)
來函檔號 Your Ref. :

電話 Telephone :
傳真 Fax Line :

(根據《非應邀電子訊息條例》規定，本局曾取得 貴校同意，繼續透過傳真或電郵向你發送被該條例界定為商業電子訊息的電子訊息。有關資訊包括公告、通訊，以及為推廣工作坊、研討會、培訓活動、分享會和其他活動而發出的宣傳資料。如欲取消接收本局發送《非應邀電子訊息條例》所界定的商業電子訊息，請將學校名稱、傳真號碼、電郵地址、負責人姓名、負責人簽署及聯絡電話傳真予本局以便跟進(傳真號碼：2893 0858)。)

各位校長：

「高中課程及選科簡介」家長講座
(全港各區中二至中四學生家長及其子女)

新學制下的高中課程寬廣而均衡，照顧學生的不同學習需要，以及促進他們的全人發展和終身學習。教育局將於**2019年2月至3月**舉辦三場內容相若的家長講座(兩場以廣東話進行，一場以英語進行)，讓家長更了解和認識新學制及高中課程的最新發展、選科及未來出路。

上述講座的主要對象為中二至中四學生的家長，本局亦歡迎學生陪同家長出席。講座內容包括高中課程概覽、多元出路資訊、香港中學文憑考試簡介，以及答問環節。

講座的報名日期由**2019年1月14日**開始，座位以先到先得形式分配，額滿即止，煩請通知家長透過網上平台自行報名，隨函附上家長信樣本(附件一及二)供學校參考。有關樣本亦可於以下教育局網頁下載：

中文版(廣東話場次)：http://334.edb.hkedcity.net/doc/chi/sample_cir_parents_sem_nss_2019.docx

英文版(英語場次)：http://334.edb.hkedcity.net/doc/eng/sample_cir_parents_sem_nss_2019_eng.docx

敬請 貴校盡快把講座資料告知相關家長。如有查詢，可致電 2892 6461 或 2892 5825 與教育局新高中學制組聯絡。我們亦會於講座舉行後，把講座的簡報上載至教育局的「新學制網上簡報」(<http://www.edb.gov.hk/nas>)，供未能出席的家長參考。

教育局局長

(譚麗儀



代行)

附件一及二：家長信樣本
2019年1月4日

XXX School

[Sample Letter to Parents of Non-Chinese Speaking Students Studying S2 to S4]

(This sample letter is for reference only.)

Individual schools may edit the sample letter according to their own circumstances.)

XX January 2019

Dear Parents,


**Parents' Seminar on "Senior Secondary Curriculum and Subject Choices"
(for Parents of Non-Chinese Speaking Students Studying S2 to S4)**

Under the New Academic Structure (NAS), the broad and balanced senior secondary curriculum caters for students' diverse learning needs, fosters whole-person development and promotes lifelong learning. The Education Bureau (EDB) is going to hold three Parents' Seminars with similar content from February to March 2019 (two will be conducted in Cantonese and one in English) to help parents better understand the latest development of the NAS and senior secondary curriculum, subject choices as well as articulation to multiple pathways.

The seminars are targeted at parents of S2 to S4 students, but students are also welcomed to come along with their parents. The programme of the seminars will include an overview of the senior secondary curriculum and assessment, information on multiple pathways and Q&A session.

Parents who wish to attend the captioned seminar are required to **enrol individually and bring along the confirmation slip issued by EDB to the seminar.**

Details of the seminar conducted in English are as follows:

Code	1825
Date	28 February 2019 (Thursday)
Time	7:00 p.m. to 8:30 p.m.
Venue	W303, 3/F, West Block, Education Bureau Kowloon Tong Education Services Centre (19 Suffolk Road, Kowloon Tong, Kowloon)
Subject	To help parents better understand the latest development of the NAS and senior secondary curriculum, subject choices, as well as multiple pathways under the NAS
Content	1. Overview of senior secondary curriculum and updates of the HKDSE examination 2. Introduction of Applied Learning courses 3. Information on multiple pathways 4. Q & A Session
Enrolment Method	Please access www.edb.gov.hk/parentstalks_e for enrolment details and individual enrolment (Code:1825). 
Registration	Registration will start on 14 January 2019 (Monday) (Seats are reserved on a first-come-first-served basis. Confirmation slips via e-mail or fax, serving as admission tickets, will be sent to successful applicants at least 2 days before the event.)
Interpretation Service	Simultaneous interpretation service (Languages: Urdu, Hindi and Nepali) may be provided upon request before 14 February 2019 (Thursday).

Please refer to the PowerPoint slides of this seminar to be uploaded onto the NAS Web Bulletin upon the completion of the three seminars (www.edb.gov.hk/nas/en) if you are not able to attend the seminar.

(Note: If Black Rainstorm Warning Signal or Tropical Cyclone Signal No. 8 or above is in force at or after 3:30 p.m., the seminar will be cancelled. If the government has announced that the venue of the above seminar should be temporarily closed for cleaning to prevent the spread of influenza, the seminar will also be cancelled without further notice.)

Yours faithfully,
XXXX
School Principal

XXX 學校

【致中二至中四級學生家長信樣本】

(家長信樣本僅供參考，學校可因應實際情況加以修訂。)

各位家長：

「高中課程及選科簡介」家長講座
(全港各區中二至中四學生家長及其子女)

新學制下的高中課程寬廣而均衡，照顧學生的不同學習需要，以及促進他們的全人發展和終身學習。教育局將於**2019年2月至3月**舉辦三場內容相若的家長講座(兩場以廣東話進行，一場以英語進行)，讓家長更了解和認識新學制及高中課程的最新發展、選科及未來出路。

講座的主要對象為中二至中四學生的家長，教育局亦歡迎學生陪同家長出席。講座內容包括高中課程概覽、多元出路資訊、香港中學文憑考試簡介，以及答問環節。

家長如欲參加講座，須自行報名，並列印及攜帶由教育局發出的確認覆函出席講座。

以下兩場講座將以廣東話進行*：

場次	第一場	第三場
講座編號	1824	1826
日期	2019年2月20日 (星期三)	2019年3月5日 (星期二)
時間	下午7時至9時	下午7時至9時
地點	教育局九龍塘教育服務中心 西座4樓演講廳 (九龍九龍塘沙福道19號)	
主題	協助家長了解新學制及高中課程的最新發展、選科及未來出路	
內容	1. 高中課程概覽及最新發展 2. 新學制多元出路 3. 香港中學文憑考試簡介 4. 答問環節	
報名方法	請登入教育局「家長講座網頁」 http://www.edb.gov.hk/parentstalks ，並按所提供的方法報名 (講座編號：1824 或 1826)	
開始報名日期	2019年1月14日(星期一) [先到先得，額滿即止；教育局將於講座舉行前最少兩天透過電郵或傳真回覆各申請人]	



*家長如欲參與另一場以英語進行的講座，請瀏覽網頁 http://www.edb.gov.hk/parentstalks_e。

講座的簡報將於所有講座結束後上載至教育局「新學制網上簡報」(www.edb.gov.hk/nas)，如家長未能出席是次活動，可留意有關網頁的資料。

[如當日下午3時30分或以後發出黑色暴雨警告信號／八號或以上熱帶氣旋警告信號，講座將會取消。此外，如政府已宣布上述舉行講座場地當日必須暫時關閉進行清潔以防止流感的傳播，有關講座亦會取消，恕不另行通知。]

XXX 校長 謹啟
2019年1月XX日